
باشـــگاه پرسپولیس بعد از پشت سر گذاشتن یک فصل 

فوق العاده که منجر به کسب عنوان قهرمانی در لیگ برتر 

و جام حذفی شد، خیلی دیر به فصل نقل و انتقالات ورد 

کرد و در حال حاضر هم سخت درگیر این است که تیمش 

را تکمیل کرده و سرخپوشان با تمامی نفرات استارت بزنند. 

تا یک هفته بعد از قهرمانی سرخپوشـــان در جام حذفی، 

مدیریت این باشگاه به نوعی برای ادامه کار بلاتکلیف بود 

تا اینکه جلسه مجمع باشگاه تشکیل و اعضا رای به ادامه 

کار رضا درویش دادند. بعد از این قضیه نیز نزدیک به 10 

روز مســـئولان باشگاه پرسپولیس به دنبال این بودند که 

با یحیی گل محمدی جلســـه گذاشته و از او برنامه هایش 

را برای شـــروع تمرینات و همچنین لیست ورود و خروج 

بگیرند. تقریبا حدود سه هفته زمان برد که یحیی تصمیمش 

را برای ماندن در پرسپولیس بگیرد و در تماسی با باشگاه 

لیست خریدش را اعلام کند. هر چند او مدعی شد که یک 

هفتـــه قبل از آن به درویش گفته بوده که در مورد نفراتی 

که قراردادشان باید تمدید شود، اقدام کند. در هر صورت 

پرسپولیس برخلاف سال گذشته که دو هفته مانده به پایان 

فصل مذاکرات خود را با بازیکنان مدنظرش انجام داده بود، 

برای این فصل زمان زیادی را از دست داد تا حدی که یحیی 

مجبور شد دو روز دیرتر تمرینات تیمش را آغاز کند و هنوز 

هم مشخص نیست که این تیم چه زمانی با تمامی نفراتش 

استارت خواهد زد. ضمن اینکه اگر قرار باشد سرخپوشان 

بدون چند بازیکن اصلی اســـتارت بزند آن وقت است که 

باید منتظر واکنش یحیی باشیم. 

مذاکره نمایشی برای کم کردن فشارها
با شـــرایط پیش آمده در پرســـپولیس طبیعی اســـت که 

هواداران این تیم نگران آینده تیم شـــان باشند. از همین 

رو در دو سه روز اخیر هواداران این تیم در فضای مجازی 

انتقادات زیادی را متوجه باشگاه شان کرده اند که چرا هنوز 

نتوانســـته اند قرارداد بازیکنان آزاد را تمدید و برای جذب 

بازیکنان جدید اقدام کنند. در این میان شاید یک مذاکره 

نمایشی با شـــهاب زاهدی که تحت قرارداد باشگاه زوریا 

لوهانسک است، می توانست تا حدی فشارها را کم کند. 

بازیکنی که پیش از این مدعی شده بود باشگاه اوکراینی 

برای رضایت نامه او سه میلیون دلار قیمت گذاشته است 

و قاعدتا در چنین شـــرایطی پرسپولیس توان خرید او را 

نخواهد داشت. با قوانین جدید سازمان لیگ هم جذب 

زاهدی به صورت قرضی برای پرسپولیس و هیچ تیم ایرانی 

ممکن نیست. 

قطع امید از مغانلو
برخلاف آنچه در برخی رسانه ها و کانال های خبری عنوان 

شده، شهریار مغانلو هیچ بند فسخی در قراردادش ندارد 

و یک فصل دیگر تحت قرارداد باشـــگاه سپاهان است. با 

توجه به همین مساله باشگاه پرسپولیس هیچ درخواست 

رســـمی ای برای جذب این بازیکن به باشگاه اصفهانی 

ارائه نداد؛ چراکه مسئولان این باشگاه اطمینان دارند که 

سپاهان حاضر به از دست دادن مهاجم گلزن خود نیست. 

یحییی فکر این روزها را کرده بود
یحیـــی گل محمدی برای اینکه یـــک تیم کامل و در حد 

رقابت با تیم های قدر آســـیایی داشـــته باشد، از درویش 

خواســـته ضمن حفظ همه نفـــرات مدنظرش، مقدمات 

حضور بازیکنانی چون محمدحسین کنعانی زادگان، سعید 

عزت اللهی، شـــهریار مغانلو و شهاب زاهدی را در تیمش 

فراهم کند. در این میان فقط کنعانی زادگان بازیکن آزاد 

است و درویش نیز برای جذب او اقدام کرد اما بقیه نفرات 

تحت قرارداد باشگاه خود هستند و طبیعتا جذب آنها برای 

پرسپولیس ممکن نیست. موضوعی که یحیی گل محمدی 

بر آن اشراف داشته و دارد. با توجه به همین مساله یحیی 

قصد دارد پلن دیگری را برای باشـــگاهش در نظر بگیرد. 

این یعنی اینکه زمانش رســـیده او به باشگاه اعلام کند در 

پست هایی که نتوانستند بازیکنان مدنظرش را جذب کنند 

بازیکن خارجی جذب شـــود. از قرار معلوم در یکی دو روز 

آینده باید منتظر معرفی چند گزینه خارجی از سوی یحیی 

به باشگاه پرسپولیس باشیم. نفرات خوب و گران قیمتی که 

حاضر باشند با قرارداد غیر دلاری و یورویی در ایران بازی 

کنند. قطعا این مساله کار باشگاه پرسپولیس را در برآورده 

ساختن خواسته های یحیی سخت می کند. هر چند وظیفه 

پیدا کردن این بازیکنان از قرار معلوم برعهده خود یحیی و 

ایجنت های مورد اعتمادش خواهد بود. 

پریرا بی جهت ماندنی نشد
شاید برای خیلی ها از جمله مدیران باشگاه پرسپولیس هم 

عجیب بود که یحیی گل محمدی خواستار ماندن لئاندرو 

پریرا در تیمش شـــد. به هر حال این بازیکن انتخاب خود 

یحیی بود و به اصرار او بود که درویش قرارداد یک سال و 

نیمه با این برزیلی امضا کرد. در چنین شـــرایطی اگر قرار 

بود باشگاه پرسپولیس پریرا را کنار بگذارد باید رقم سنگینی 

را بـــرای جلب رضایت وی پرداخت می کرد و در آن صورت 

شرایط پرسپولیس برای خرید مهاجم خارجی دیگر خیلی 

ســـخت می شد. در همین راستا یحیی ترجیح داد پریرا را 

در تیمش حفظ کند اما برای جانشینی شیخ دیاباته یک 

مهاجم خارجی دیگر بیاورد. 

دلخوری درویش از برخی بازیکنان
برخی از بازیکنان پرســـپولیس برای تمدید قرارداد با این 

باشگاه یا رقم های سنگینی را درخواست می کنند یا اینکه 

برای مذاکره مستقیم بدقولی می کنند. این مسائل باعث 

شده که کار مدیریت باشگاه پرسپولیس برای تمدید قرارداد 

با برخی از نفرات خیلی سخت شود. در حال حاضر درویش 

ترجیح می دهد مقابل خواسته های عجیب برخی بازیکنان 

عقب نشـــینی کند و باید دید در این مورد در روزهای آتی 

چه اتفاقاتی رخ می دهد. با شرایط موجود بعید است که 

تکلیف همه بازیکنان آزاد پرســـپولیس تا قبل از استارت 

تمرینات این تیم مشخص شود. 

مربیان خارجی پرسپولیس
تا آخر هفته در ایران

باشگاه پرســـپولیس به درخواست یحیی گل محمدی به 

دنبال این است تا مقدمات بازگشت مربیان خارجی اش 

بـــه ایران را فراهم کند. اگر اتفاق خاصی رخ ندهد آنها تا 

پایان این هفته راهی ایران خواهند شد. در مورد دستیاران 

خارجی یحیی گفتنی اســـت که آنها برنامه آماده سازی 

سرخپوشـــان در تعطیلات را طراحی کرده و از قبل آماده 

کرده بودند. حتی مربی بدنســـاز اسپانیایی سرخپوشان 

نیز به آنها توصیه کرده بود که در تعطیلات چه تمریناتی 

را انجام دهند. 

درمورد جانشینی باقری
یحییی تصمیم می گیرد

از قرار معلوم شـــرایط بـــرای ادامه کار کریـــم باقری در 

پرسپولیس مهیا نیست و این مربی چه بخواهد چه نخواهد 

این فصل را باید بیرون گود باشد. با توجه به همین قضیه 

باشگاه پرسپولیس تصمیم گیری در مورد جانشین باقری 

را به یحیی ســـپرده است. احتمال اینکه او بخواهد برای 

کریم جانشـــین بیاورد خیلی کم اســـت. هر چند در این 

چندروزه چند مربی برای حضور در پرسپولیس به سرمربی 

این تیم پیام داده اند. 

پییروانی ماندنی است
شـــایعات  زیادی در روزهای اخیر در مورد جدایی افشین 

پیروانی به دلیل مسائل غیر فوتبالی عنوان شده است که 

چندان دور از واقعیت نبود. اما در این مورد با خبر شـــدیم 

پیروانی توانسته موانع را برای ادامه کارش در پرسپولیس از 

پیش رو بردارد. اگرچه در چند روز اخیر نام محمد انصاری 

و بهنام ابوالقاسم پور از سوی مدیریت باشگاه پرسپولیس 

به اعضای هیات مدیره این باشگاه برای جانشینی پیروانی 

مطرح شده است. ضمن اینکه رضا درویش روز گذشته هم 

طی مصاحبه ای اعلام کرد پیروانی ماندنی است. 
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  گفت وگو

تیم فولاد خوزستان بعد از جدایی عجیب و غریب جواد نکونام با 

مربیان خارجی زیادی مذاکره کرد تا شاید بتواند بار دیگر روزهای 

خوب گذشته را با خارجی ها تکرار کند اما در جذب مربی ناکام 

ماند. در آن مقطع تلاش شد تا مربی خارجی به این باشگاه نیاید؛ 

چراکه هم برای 8 بازی باقی مانده هزینه زیادی روی دست باشگاه 

می گذاشت و هم چون شناختی از این تیم نداشت نمی توانست 

کاری از پیش ببرد. درنتیجه با وجود علاقه هیات مدیره این باشگاه 

به مربی خارجی، منصوریان روی نیمکت نشست. 

این مربی از همان ابتدا با توجه به کارنامه چند سال اخیرش 

مـــورد انتقاد قرار گرفت. هواداران بـــه خاطر خاطرات بدی 

که از منصوریان داشـــتند با او مخالفـــت کردند. مدیران بر 

این بـــاور بودند که مرور زمان همه چیـــز را تغییر می دهد و 

هواداران با یکی دو برد شـــروع بـــه حمایت می کنند. با این 

حال نه منصوریان موفـــق بود و نه هواداران در پیروزی ها از 

این مربی حمایت کردند. تـــا جایی که چالش برکناری این 

مربی از فولاد به یکی از بزرگ ترین خواســـته های هواداران 

فولاد تبدیل شـــد و هشتگ نه به این مربی در فضای مجازی 

بسیار مورد استفاده قرار گرفت. 

در شرایطی که فولادی ها با این حجم از نخواستن منصوریان 

روبه رو شدند مذاکرات دیگری را با مربیان خارجی آغاز کردند. 

حتی برنامه ای از منصوریان نخواســـتند و لیســـت بازیکنان 

فصل بعد او را بررســـی نکردند. به نظر می رسید این رویه به 

معنی جدایی منصوریان اســـت اما ناگهان و در شرایطی که 

همه چیز به ســـوی انتخاب مربی خارجی مطابق با خواست 

هـــواداران پیش می رفت ناگهان منصوریان ابقا و از ســـوی 

باشگاه به عنوان ســـرمربی انتخاب شد. بعد از اعلام رسمی 

باشگاه فولاد موج انتقادات به این باشگاه سرازیر شد و حتی 

برخی منصوریان را به شـــدت تهدید کردند. به نظر نمی رسد 

هواداران عصبانی این تیم از تصمیم مدیران باشگاه فولاد به 

این راحتی ها بگذرند. از این رو این انتخاب می تواند عواقب 

بدی داشته باشد؛ چراکه فولاد این فصل حامی نخواهد داشت 

و بعید است هوادارانی که چند ماه خواهان جدایی این مربی 

بودند حالا به حمایت از او روی بیاورند. 

این اتفاقات بهانه ای بود تا در مورد شـــرایط فولاد با افشین 

حاجی پور که ســـابقه 10 سال بازی در فولاد را دارد صحبت 

کنیم. وی در این مورد به »فرهیختگان« گفت: من فوتبال را 

از همان ابتدا با افتتاح فولاد شروع کردم. حالا این تیم به یک 

باشگاه حرفه ای تبدیل شده است. از این رو توقع می رود برای 

باشگاهی با این همه اعتبار که نام مربیان بزرگی را هم یدک 

می کشد، پول و امکانات دارد و از مبتدی به حرفه ای تبدیل 

شده، حرفه ای عمل کنند. هواداران از این باشگاه با این همه 

بودجه و امکانات قهرمانی می خواهد. مدیران فولاد پیش از 

ایـــن با اعتماد به جواد نکونام کم تجربه و جوان، بهای زیادی 

دادنـــد و حاصل این همه هزینه  فقط یک قهرمانی حذفی و 

سوپر جام بود. من می دانم در دل این هواداران چه می گذرد 

اما نمی توانم آن را تشریح کنم.« 

با مخالفت هواداران چه می کنید؟
بـــا حضور دوباره منصوریان واکنش های تندی را از هواداران 

فولاد شاهد بودیم و حتی این مربی تهدید های خطرناکی شد. 

تا جایی که نگرانی زیادی حتی برای ســـلامتی منصوریان به 

وجود آمد. همبازی سابق منصوریان در این مورد به ما گفت: 

»اگر من جای منصوریـــان بودم نه تنها به این تیم نمی آمدم 

بلکه صد سال هم منتظر نمی ماندم تا مرا به خدمت بگیرند. 

من خوزستانی هستم و سال ها برای فولاد بازی کرده ام. جو 

را به خوبی می شناســـم و از همه چیز با خبرم. می دانم که اگر 

هـــواداران او را نخواهند، ادامه ایـــن همکاری عواقب بدی 

خواهد داشـــت. از ایـــن رو منصوریان اول باید دل هواداران 

را به دســـت بیاورد. منصوریان، آدم نیازمندی نیست و قطعا 

برای پول نیامده اســـت و هدف فوتبالی دارد. او یا باید زمینه 

بازگشـــت نزد هواداران را فراهم می کـــرد یا از نظر من اصرار 

او به ادامه همکاری با فولاد اشـــتباه بـــود. هواداران به این 

راحتی او را رها نمی کنند. از طرفی منصوریان اگر فکر کرده 

می تواند ناکامی های خود را در فولاد جبران کند در اشـــتباه 

اســـت چون فولاد نیاز به تغییر دارد و باید از نو ساخته شود. 

این بازســـازی یک فصل زمان می برد. منصوریان یا هر مربی 

دیگری نمی توانند با وجود تغییر، به این ســـرعت کاری برای 

فولاد انجـــام دهد. پس اگر فکر می کنـــد در فصل پیش رو 

می توانـــد با نتایجش هـــواداران را نرم کند باید بداند که کار 

سختی در پیش دارد. برای منصوریان آرزوی موفقیت می کنم 

و از خدا می خواهم اتفاق بدی رخ ندهد.« 

چه کسی حکم ابقای منصوریان را داد؟
شنیده ها، از تلاش های منصوریان در یک ماه اخیر برای ابقا 

در تیم فولاد حکایت دارد. حتی برخی رسانه ها از تلاش های 

پشـــت پرده نوشتند و این شایعه به وجود آمد که شرکتی که 

تحت حمایت حمیدرضا شعبانی از سهامداران مجتمع فولاد 

است در ابقای منصوریان و حتی احتمالا مدیرعاملی شعبانی 

تاثیرگذار بوده اســـت. کارشناس فوتبال و بازیکن سابق تیم 

فـــولاد در این مورد به ما گفت: »فـــولاد یک مجتمع تجاری 

است. شاید من و شما بدانیم اما هواداران خبر ندارند در این 

بنگاه های تجاری چه اتفاقات پشـــت پرده ای رخ می دهد تا 

یک تغییر در این تیم به واســـطه شرکت فولاد رخ دهد. بدون 

شـــک یک ســـری تصمیمات غیر فوتبالی در این انتخاب ها 

دخیل است. شاید بهتر باشد اسمش را فولاد تهران بگذاریم؛ 

چراکـــه تصمیمات این تیم در تهران گرفته می شـــود. نه در 

فولاد بلکه در همه باشـــگاه ها تقریبا به همین شکل شده و از 

بالا می گویند که چه اتفاقی رخ دهد. فولاد پیشترها مشکل 

مالی داشـــت اما تا جایی که می دانم مدتی است که اوضاع 

خوب شـــده است. این باشگاه حتی نیازی به فروش بازیکن 

برای درآمد زایی ندارد. درصد پایینی از درآمد این شرکت به 

ورزش می رســـد اما همین مبلغ هم به شدت سرسام آور است 

و برای بستن تیمی قدرتمند کفایت می کند. این تیم همین 

حـــالا هم در دفاع، حمله و خط میانـــی باید بازیکن بخرد و 

می دانم که دســـت منصوریان برای این مهم باز است. او اگر 

می خواهد موفق شـــود باید این سختی ها را خیلی زود پشت 

ســـر بگذارد و خیلی سریع موفق شود؛ چراکه هواداران فولاد 

صبر نمی کنند و سختی کار همین جاست. هفته قبل دیدید 

که استقلال هم با مشکلاتی در زمینه انتخاب سرمربی و برخی 

محدودیت ها در این زمینه مواجه بود.« 

خوب شد گزینه های دیگر
سرمربی استقلال نشدند

اظهارات بازیکن سابق استقلال در اشاره به وضعیت نکونام ما 

را بر آن داشت تا نظر حاجی پور در مورد استقلال و نکونام را هم 

بدانیم. مخصوصا که او به نکونام اعتماد ندارد و به خاطر اینکه 

فولاد را در لیگ قهرمانان آسیا رها کرد به او انتقاد دارد. وی به 

»فرهیختگان« گفت: »مربی استقلال دیگر مهم نیست. مهم 

این است که مربی در زمان مشخص انتخاب شود. چند سالی 

اســـت که برخی قبل از پایان فصل شرایطی فراهم می کنند 

تا مربی اســـتقلال خودش بگذارد و برود. نداشـــتن مربی، 

نبستن تیم و نداشتن برنامه آماده سازی باعث می شود که تیم 

استقلال ضعیف شود و دقیقا از همین ناحیه ضربه می خورد. 

تا تکالیف مربی را مشخص می کنند نوبت بازیکنان می شود 

که یا قراردادشان تمام شده یا قرضی اند و می خواهند بروند. 

این شـــرایط برای تیمی که پرچم دار ایران و آسیا بود واقعا بد 

است. حالا خدا را شکر که مربی انتخاب شد و خودش بازیکن 

جذب می کند. البته گزینه های بهتری هم می توانستند مربی 

استقلال باشند اما با توجه به گزینه هایی که مدیران این باشگاه 

برای نیمکت استقلال در نظر گرفته بودند، جواد بهترین بود و 

خوب شد کار به انتخاب دیگر گزینه ها نکشید.«

افشینحاجیپوردرگفتوگوبا»فرهیختگان«:فولادآنقدرپولداردکهنیازیبهفروشبازیکننداشتهباشد

خوزستان این تیم فولاد تهران است نه 
هرسالکاریمیکنندفصلتمامنشدهمربیاستقلالفرارکند

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفر مژدهی
 خبرنگار

مربیانتیمملیشاکیازوضعیتنامشخصخود

قلعه نویی از دستیارانش حمایت نمی کند؟
از معرفی امیر قلعه نویی به عنوان سرمربی تیم ملی بیش از سه ماه گذشته است و در 

این مدت تیم ملی 5 بازی دوستانه نیز در دو فیفادی انجام داده است. در تمام این 

مدت دستیاران امیر قلعه نویی بدون هیچ قراردادی و یک ریال دریافتی در کنار او 

مشغول به کار بوده اند و فدراسیون فوتبال نیز تا الان به خودش زحمت عقد قرارداد 

با این مربیان را نداده است. اتفاقی که دلخوری شدید دستیاران قلعه نویی را به همراه 

داشته و آنها بیشتر از این ناراحتند که سرمربی تیم ملی اقدامی در این مورد انجام نداده 

است. به طور قطع اگر فردی مثل کارلوس کی روش هدایت تیم ملی را برعهده داشت 

به این راحتی اجازه نمی داد که دستیارانش سه ماه بدون قرارداد در کادرش مشغول به 

کار شوند و در مقابل این بی توجهی فدراسیون واکنش تندی نشان می داد. اما از قرار 

معلوم انتخاب امیر قلعه نویی به عنوان سرمربی تیم ملی این حسن را برای فدراسیون 

فوتبال داشته که حتی با دستیاران او که تعدادشان هم کم نیست فعلا قراردادی امضا 

نکنند. اینکه حالا این وضعیت تا چه زمانی ادامه پیدا خواهد کرد مشخص نیست اما 

قدر مسلم اگر پیشنهادی به هر یک از دستیاران قلعه نویی از سوی باشگاهی مطرح 

شود احتمالا آنها برای جدایی از تیم ملی معطل نخواهند کرد. 

استقلالبرایگلرتیمملیامیدنامهزد؛تراکتوررقیبآبیها

 باشگاه هوادار: خالدآبادی را
مفت نمی فروشیم

تیم فوتبال استقلال درحالی از روز چهارشنبه هفته جاری استارت خود را برای فصل 

جدید خواهد زد که همچنان تکلیف کادر بازیکنان این تیم مشخص نشده و تلاش های 

نکونام و کادرش برای بستن نسبی این تیم تا قبل از آغاز شروع تمرینات رسمی این 

تیم همچنان ادامه دارد. درخصوص خط دفاعی استقلال طی روزهای گذشته به 

تفسیر صحبت کرده و از حضور بازیکنانی مانند عارف آغاسی و احتمالا آرمین سهرابیان 

در کنار سایر آبی پوشانی که فصل گذشته این تیم را در این منطقه از زمین همراهی 

کردند خبر دادیم. با این حال هنوز تکلیف نکونام با دروازه بان تیمش روشن نشده و 

همچنان وضعیت آبی ها برای فصل بعدی در این منطقه از زمین در هاله ای از ابهام قرار 

دارد. در این خصوص نیز طی روزهای گذشته از تمایل نکونام برای حضور دروازه بان 

خارجی خبر داده و این طور مطرح کردیم؛ درصورتی که بازیکن مناسب خارجی در 

این پست در مارکت برای استقلال وجود نداشته باشد این سرمربی احتمالا همچنان 

به حسینی فکر خواهد کرد. این درحالی است که شایعاتی هم درباره حضور اخباری 

در اســـتقلال منتشر شده بود که گویا این دروازه بان ادامه مسیر فعالیت خود را در 

گل گهر تعریف کرده است. همه اینها درحالی هستند که نکونام برای گزینه دوم خود 

محمدرضا خالدآبادی، دروازه بان تیم ملی امید را در نظر گرفته است. در این خصوص 

در »فرهیختگان« مطرح کرده بودیم با توجه به اینکه علیرضا رضایی از لیست امیدها 

خارج شده و لیست بزرگسالان را پر می کند به احتمال زیاد از استقلال جدا شده و 

راهی تیمی دیگری خواهد شد تا گلر دوم آبی ها یک بازیکن در رده سنی امید باشد. 

بر همین اساس و طبق شنیده ها باشگاه استقلال طی روزهای گذشته برای خرید 

خالدآبادی به باشگاه هوادار نامه ای ارسال کرده و خواستار جذب این بازیکن شده 

است. در این خصوص شنیده می شود باشگاه تراکتور نیز به صورت شفاهی درخواست 

خود را برای جذب این گلر ملی پوش که یک سال دیگر قرارداد دارد به هوادار مطرح 

کرده است. مسئولان باشگاه هوادار هم در پاسخ به هر دو باشگاه اعلام کرده اند که 

آنها باید رقم پیشنهادی خود را مطرح کنند تا تصمیم گیری نهایی را به عمل بیاورند. 

هواداری ها اعلام کرده اند این بازیکن را با ارقام پایین از دست نمی دهند. 

مذاکرات طرفین هنوز به اعلام رقم نرسیده اما با توجه به روند موجود به نظر می رسد 

استقلالی ها سفت و سخت تر پیگیر حضور خالدآبادی در این باشگاه هستند. 
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